
CONSELL EXECUTIU ORDINARI 
 Palma, 14 d’octubre de 2011 

 (Acta aprovada dia 07/11/2011) 

 1 

 

Lloc:    Sala d’actes de la FELIB 

Inici:   10.35h 

Finalització:   13.15h 

 

Assistents: 

Sr. Joan Albertí Sastre, batle de Fornalutx i president. 

Sr. Vicenç Marí Torres, batle de Santa Eulàlia del Riu i vicepresident primer. 

Sra. Àgueda Reynés Calvache, batlessa de Maó i vicepresidenta segona. 

Sr. Josep Marí Ribas, batle de Sant Josep de Sa Talaia i vicepresident tercer.  

Sr. Francesc Miralles Mascaró, batle d’Algaida i vocal. 

Sr. Mateu Ferrà Betard, batle de Banyalbufar i vocal. 

Sr. Jeroni Salom Munar, batle de Binissalem i vocal. 

Sr. José Maria de Sintas Zaforteza, batle de Ciutadella i vocal. 

Sr. Antoni Salas Roca, batle de Costitx i vocal. 

Sr. Vicenç Vidal Matas, regidor de l’ajuntament d’Esporles i vocal. 

Sr. Bartomeu Jover Sánchez, batle d’Estellencs i vocal. 

Sr. Rafel Torres Gómez, batle d’Inca i vocal. 

Sr. Bernat Coll Ramon, batle de Lloseta i vocal. 

Sr. Joan Jaume Mulet, batle de Llucmajor i vocal. 

Sr. Antoni Pastor Cabrer, batle de Manacor i vocal. 

Sr. Antoni Mulet Campins, batle de Maria de la Salut i vocal. 

Sr. Julio Martínez Galiano, regidor de l’ajuntament de Palma i vocal. 

Sr. Gabriel Ferrà Martorell, batle de Puigpunyent i vocal. 

Sra. Lídia Pérez Martínez, regidora de l’ajuntament de Sa Pobla i vocal. 

Sr. Antoni Marí Marí, batle de Sant Joan de Labritja i vocal. 

Sr. Joan Rotger Seguí, batle de Selva i vocal. 

Sr. Joan Carles Verd Cirer, batle de Sencelles i vocal. 
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Sr. Carlos Simarro Vicens, batle de Sóller i vocal. 

 

 

Excusen l’absència: 

Sr. Francisco Javier Ametller Pons, batle des Mercadal i vocal. 

Sr. Jaume Ferrer Ribas, president del Consell de Formentera i vocal. 

 

Hi actua de secretari el Sr. Miquel Santandreu Bestard. 
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Per indicació del president, el Sr. Joan Albertí Sastre, us convoco a la reunió del Consell 

Executiu que tindrà lloc a Palma, dijous, dia 14 d’octubre de 2011 a les 10.15 hores en 

primera convocatòria i a les 10.30 hores en segona convocatòria, a la seu de la FELIB , 

carrer del General Riera, 111 de Palma, d'acord amb l'ordre del dia següent: 

 

1.  Presentació de la D. General d’Administració Pública del Govern de les Illes Balears, 

la Sra. Núria Riera. Explicació del pagament dels fons de cooperació municipal 2011. 

2. Presentació del Conseller de Cooperació Local del Consell de Mallorca, el Sr. Bernadí 

Coll. 

3. Presentació del Coordinador municipal de l’Ib-Salut, el Sr. Marcos Barceló. 

4. Nomenaments membres comissions externes de la FELIB. 

5. Proposta d’acords a petició de l’ajuntament de Banyalbufar.  

1. EXIGIR  al Govern de les Illes Balears i al Ministerio de Medio Ambiente, Medio rural 

y Marino, que rebutgin, de forma immediata, qualsevol mena de projecte d’extracció 

d’arena del fons marí d’enfront del terme municipal de Banyalbufar per evitar perjudicis 

als ecosistemes marins de les nostres aigües. 

2. ESTUDIAR I PORTAR ENDAVANT  qualsevol iniciativa que garanteixi la protecció 

de manera irreversible del fons marí de la Serra, ja sigui a través de la promoció d’àrees 

LIC al litoral o de la seva integració dins l’àmbit d’altres figures de protecció. 

6. Precs i preguntes 

 

 
Miquel Santandreu Bestard 

Secretari General                                          Palma,  26 de setembre de 2011  
 
 

143 

26/09/2011 
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INICI DE LA SESSIÓ 

El president dona la benvinguda als assistents, a qui agraeix la seva presència. 

Pren la paraula el senyor Miquel Santandreu que dóna la benvinguda als assistents i 

presenta al senyor Tomas Navarro Delicado, secretari de Salut laboral i Medi Ambient 

de la Unió General de Treballadors de les Illes Balears (UGT) 

El senyor Navarro agraeix l’oportunitat que el consell executiu li aporta per poder 

realitzar la presentació del llibre “El record d’una tragèdia. Explosió al polvorí de Sant 

Ferrà. Limosna” de Joan Huguet i Amengual. Exposa que UGT dedica el llibre al 

record de les 97 víctimes mortals de l’exposició del polvorí de Sant Ferrà al 1895, fent 

una crida per la seguretat del treball i recordant que la història no s’ha d’oblidar per no 

repetir-la. Convida a tots els representants dels municipis a l’acte que es realitzarà dia 

25 de novembre, on es farà entrega d’un exemplar per cada biblioteca municipal de les 

Illes (entrega dos exemplars per la biblioteca de la FELIB). 

A més, aprofita per recordar que la UGT disposa d’un servei d’assessorament de 

prevenció a tots els ajuntaments de les Illes. Es despadeix donant les gràcies als 

assistents. 

 

1. PRESENTACIÓ DE LA DIRECCIÓ GENERAL D’ADMINISTRAC IÓ PÚBLICA  

DEL GOVERN DE LES ILLES BALEARS, LA SRA. NÚRIA RIER A. 

EXPLICACIÓ DEL PAGAMENT DEL FONS DE COOPERACIÓ MUNI CIPAL 

2011.  

 

El president dóna la benvinguda a la senyora Riera, Directora General de Funció 

Pública, Administració Pública i Qualitat dels Serveis del Govern de les Illes Balears i al 

senyor Antoni Costa Costa, Director General de Pressuposts i Finançament del Govern 

de les Illes Balears. Agraeix l’oportunitat de poder donar a conèixer quina és la situació 

actual del Fons de cooperació. 

Pren la paraula la senyora Riera, es presenta i exposa quins són els serveis i actuacions 

que ofereixen als ajuntaments. Informa que pel que fa al Fons de Cooperació, l’equip de 

Govern ha analitzat la situació pressupostària, i ha pogut constatar la dificultat de poder 

complir els compromisos amb els ajuntaments. Explica que es farà front al 100% de 

l’import del fons, però que de l’anualitat d’enguany només es poden comprometre a fer 

el pagament del 25 % i a pagar el 75 % restant durant el 2012. 
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El senyor Costa explica que els diners del Fons de Cooperació Local es destinaren, per 

part de l’anterior govern, a amortitzar deute.  

Els representants dels ajuntaments informen de la difícil situació econòmica que estan 

travessant, exposen la necessitat de cobrar aquest fons, recalcant que aquests diners ja 

estan gastats o compromesos pels municipis, el que afectarà al romanent de tresoreria, 

que és un indicador de solvència que utilitzen els bancs per avaluar el risc de 

impagament a les entitats financeres, fet que perjudicarà a les possibles negociacions 

bancàries amb els ajuntaments. A més, els assistents s’interessaren per la legalitat de 

l’actuació de l’equip de govern passat, i pel fet de que els ajuntaments es vegin obligats 

a fer modificacions de crèdit. 

El senyor Costa exposa que és una situació difícil i garanteix que el proper pressupost 

estarà dotat amb el 100% dels fons de cooperació del 2012 i el 75% del 2011. Comenta 

que s’intentarà que el 25% d’enguany augmenti fins a un 50% d’obligacions 

reconegudes. 

El senyor Salas agraeix l’esforç del Govern, però exposa que amb aquest 25% no es 

poden cobrir les necessitats bàsiques dels ciutadans, que la Mancomunitat des Pla està 

amenaçada per algunes empreses a deixar de prestar i/o restringir serveis bàsics. 

Demana un esforç i ser selectius amb les retallades perquè afectin un mínim als 

ciutadans. 

El senyor Pastor demana que les decisions que es prenguin que afecten directament als 

ajuntaments es consensuïn al si de la FELIB, i recorda que els consistoris segueixen 

prestant els mateixos serveis però sense cap reforç pressupostari. Exposa també que 

tal vegada aquests serveis haurien de minvar per tal de no augmentar el dèficit dels 

ajuntaments. Demana que es creï una comissió de treball i que tots els ajuntaments de 

les Illes s’encaminin cap a un objectiu comú.  

Tot seguit, el senyor Coll explica que per poder elaborar el pressupost del any 2012 

necessiten saber quines partides es retallaran i quines deixaran de ser subvencionades. 

El president informa que s’està fent una feina frenètica per poder resoldre les 

necessitats dels ajuntaments, que la FELIB defensa els interessos del municipalisme, i 

es compromet a demanar audiència al president del Govern de les Illes Balears. 

Es realitzen distintes intervencions explicant quina és la situació dels distints municipis. 

El senyor Jover demana com es troba la situació dels sous dels batles.  

La senyora Riera contesta que el sou de batlia es troba a tresoreria aprovat i fiscalitzat. 

Informa que qualsevol novetat es farà saber i ofereix la seva disposició per a qualsevol 

necessitat o requeriment. 

El president els dóna les gràcies.  
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2. PRESENTACIÓ DEL CONSELLER DE COOPERACIÓ LOCAL DE L CONSELL 

DE MALLORCA, L’HBLE SR. BERNADÍ COLL.  

El president dóna la benvinguda al senyor Bernadí Coll, Conseller de Cooperació Local 

del Consell de Mallorca i al senyor Martí A. Torres, Director General de Cooperació 

Local del Consell de Mallorca. 

Pren la paraula el senyor Coll que dóna les gràcies i l’enhorabona al president pel 

nomenament del càrrec, i al batle de Binissalem per la seva  recuperació. Informa que 

des del departament de Cooperació Local s’està visitant a tots els ajuntaments oferint 

els serveis del Consell de Mallorca. Proposa fer de coordinadors i enllaç entre els 

ajuntaments i el Consell de Mallorca, per tal de poder treballar conjuntament. Exposa 

que la tresoreria del Consell de Mallorca està també en una situació greu, però s’ha 

aconseguit que es considerin els ajuntaments com a proveïdors de primer ordre i no de 

segon com estaven fins a l’actualitat. 

El senyor Torres recalca que el departament de Cooperació Local ofereix distints 

serveis jurídics, econòmics, d’informàtica, etc, i que les conclusions generals que es 

poden extreure de tots els municipis que s’han visitat, que ja són més de la meitat, són 

que es volen seguir donant uns serveis als ciutadans però que els ajuntament no 

disposen de solvència  econòmica. Explica que pel que fa al Pla d’obres i serveis s’ha 

de trobar la manera que els ajuntaments pugin adherir-se als plans depenent d’unes 

necessitats concretes. 

El president comenta que seria molt interessant que des del Consell es destinessin uns 

diners concrets a cada municipi i després cada consistori determinar en que vol fer la 

despesa, aportant una quantitat mínima i a ser possible de forma bianual. 

El senyor Torres exposa que aquesta és la línea que es vol seguir, però s’ha de mirar 

jurídicament quina és la metodologia a emprar.  

El president demana als representants de les illes menors quina estratègia empren ells 

en quan al pla d’obres i serveis. 

El senyor Antoni Marí informa que a l’illa d’Eivissa el problema de liquidés de pressupost 

també existeix, però que facilita el treball que només sien cinc ajuntaments a l’illa. 

Demana si hi ha algun conveni amb el Govern Balear per finançar el pla d’obres i 

serveis. 

El senyor Coll contesta que hi havia un conveni amb la conselleria de Medi Ambient que 

aportava dos milions d’euros, però que fa dos anys que aquest no s’abona.  

El senyor Antoni Marí informa que Eivissa també contaven amb un conveni de la 

mateixa conselleria, amb una quantitat molt mes baixa, però que l’any passat, durant el 

mes de març, la conselleria envià un ofici deixant sense efectes aquest conveni, 
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anul·lant l’any 2010 i 2011, i deixant alguns projectes ja elaborats i sense diners per 

pagar-ho, amb un efecte directe als ajuntaments.  

El senyor Salom exposa que per avançar s’han de deixar de fer inversions, perquè  de 

qualsevol subvenció els ajuntaments han d’aportar un tant per cent que implica 

augmentar el deute. S’han de donar als ajuntaments uns diners finalistes per pagar 

deutes. Els ajuntaments assumeixen un alt percentatge de gasto no obligatori que no es 

pot mantenir. 

El senyor Torres recalca que també s’han de tenir en compte els fons estatals que van 

destinats al plans d’obres i serveis, i que no s’han de perdre. 

El senyor Rotger proposa reunir representants del Govern, dels Consells i dels 

ajuntaments per decidir conjuntament la línea de treball per l’any 2012-2013, i les 

possibilitats d’afrontar el deute dels anys anteriors d’obligacions assumides. El president 

posa a consideració la proposta del senyor Rotger que és aprovada per unanimitat.  

El senyor Vicenç Marí recalca que per la realització del pressupost del proper any 

només es podrà comptar amb els recursos propis de cada ajuntament. Des del seu punt 

de vista, considera més oportú pagar part del deute i restringir noves inversions. 

Comenta que des del Govern s’haurien de donar unes instruccions clares i unes normes 

estrictes a seguir.  

El senyor Pastor exposa que tots els consistoris han de prendre les mateixes mesures, i 

la FELIB és un instrument indispensable per poder executar aquesta gestió. Expressa 

que s’han de prendre mesures concretes i urgents. 

El senyor Josep Marí es mostra d’acord amb el que s’ha exposat anteriorment, però 

manifesta que s’ha d’anar alerta amb la supressió de serveis. Presenta l’opció 

d’augmentar la fiscalitat i la capacitat de recaptació dels ajuntaments, creant nous 

impostos a negocis privats que generen economia i que no tenen cap tipus de fiscalitat, 

però sí generen més treball als consistoris. 

El president conclou que es tractarà d’activar el Pacte Local de la passada legislatura 

entre el Govern i els Consells. 

 

 

 

3. PRESENTACIÓ DEL COORDINADOR MUNICIPAL DE L’IB-SA LUT, EL SR. 

MARCOS BARCELÓ. 

El president dóna la benvinguda al senyor Marcos Barceló, coordinador municipal de 

l’Ib-Salut.  

El senyor Barceló exposa que des de l’Ib-Salut s’ha creat la figura de coordinador per 

poder treballar conjuntament amb els ajuntaments, adaptant-se a les necessitats de 



CONSELL EXECUTIU ORDINARI 
 Palma, 14 d’octubre de 2011 

 (Acta aprovada dia 07/11/2011) 

 8 

cada consistori. Presenta un programa d’autocura de salut, amb la finalitat de 

disminuir les visites als serveis sanitaris, promocionant un ús responsable. Explica que 

aquest programa preveu formar a  persones voluntàries, que un cop finalitzada la 

formació s’encarregaran de formar a terceres persones. Aprofita per sol·licitar als 

ajuntaments si podran disposar d’algun equipament municipal on realitzar aquesta 

formació. Tot seguit,  informa que dia 19 d’octubre realitzaran una reunió normativa a 

l’hospital d’Inca, on estan convidats tots els batles de la comarca, i que aquestes 

reunions s’aniran realitzant a cada hospital de les illes. 

El senyor Verd agraeix la visita del senyor Barceló i recorda que cada ajuntament té 

una casuística distinta en quan a la gestió dels serveis de salut, i que s’ha de fer un 

replantejament perquè la sanitat no és competència dels ajuntaments. 

El president comenta que farà arribar als membres del consell executiu una còpia del 

esborrany del conveni per després crear una comissió de treball on s’analitzaran els 

suggeriments i les aportacions realitzades.  

El senyor Salom comenta que la reunió amb l’Ib-Salut i l’ajuntament de Binissalem ja 

s’ha realitzada i s’han fet arribar tota una sèrie d’incidències. 

El president agraeix al senyor Barceló la seva visita. 

 

 

4. NOMENAMENTS MEMBRES COMISSIONS EXTERNES DE LA FE LIB:  

El senyor Santandreu explica que les reunions externes són aquelles on els assistents 

representen a la FELIB davant altres institucions. Els representants nomenats són: 
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CONSELL ECONOMIC I 
SOCIAL 

TITULAR                                       
Pedro Bofill 
Conteras, FELIB 

          

CONSELL ESCOLAR 
ILLES BALEARS 

TITULAR I                                       
Joan Carles Verd 
Cirer,  batle 
Sencelles 

SUPLENT I                                    
Joan Albertí Sastre, 
batle Fornalutx 

TITULAR  II                             
Esperanza Català 
RIgó, regidora Calvià 

SUPLENT  II                                
Pedro Bofill 
Contreras, FELIB 

TITULAR   III                                      
Representant Sta. 
Eulària 

SUPLENT III                                       
representant St. 
Josep 

PONÈNCIA TÈCNICA 
PATRIMONI HISTÒRIC 

TITULAR                                        
Joan Albertí Sastre, 
batle Fornalutx 

SUPLENT                                      
José Fernández 
García, regidor 
Binissalem 

        

COMITÈ ESPECIALITZAT 
INSULAR AGENDA 
LOCAL 21 

TITULAR                                     
Miquel Santandreu 
Bestard, FELIB 

SUPLENT                                    
Pedro Bofill 
Contreras, FELIB 

        

PLE DE LA COMISIÓ 
D'EMERGENCIES I 
PROTECCIÓ 

TITULAR 
MALLORCA                           
Jeroni Sallom Munar, 
batle Binissalem 

SUPLENT 
MALLORCA          
Martí Binimelis 
Mesquida, regidor 
Calvià 

TITULAR MENORCA  SUPLENT 
MENORCA 

TITULAR EIVISSA                           
Representant St. 
Josep 

SUPLENT EIVISSA 

COMITÈ TECNIC DE 
GESTIÓ 
D'EMERGENCIES 

TITULAR 
MALLORCA           
Jeroni Sallom Munar, 
batle Binissalem 

SUPLENT 
MALLORCA          
Martí Binimelis 
Mesquida, regidor 
Calvià 

TITULAR MENORCA SUPLENT 
MENORCA 

TITULAR EIVISSA                           
Representant St. 
Josep 

SUPLENT EIVISSA 

COMITÈ DE 
PLANIFICACIÓ EN 
PROTECCIÓ CIVIL 

TITULAR 
MALLORCA           
Jeroni Sallom Munar, 
batle Binissalem 

SUPLENT 
MALLORCA          
Martí Binimelis 
Mesquida, regidor 
Calvià 

TITULAR MENORCA SUPLENT 
MENORCA 

TITULAR EIVISSA                           
Representant St. 
Josep 

SUPLENT EIVISSA 

CONSELL DE CONSUM 

TITULAR I                                       
Carlos Simarro 
Vicens, batle Sóller 

SUPLENT I                                 
Miquel Santandreu 
Bestard, FELIB 

TITULAR II                              
Magdalena 
Cantarellas Llompart, 
regidora Inca 

SUPLENT II                                  
Pedro Bofill 
Contreras, FELIB 

    

JUNTA RECTORA 
CENTRE BALEARS 
EUROPA 
 
 

TITULAR I                                      
Rafel Torres Gómez, 
batle Inca 

SUPLENT I                                  
Carlos Simarro 
Vicens, batle Sóller 
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ESADIB 

TITULAR I                                  
Catalina Coll 
Puigserver, regidora 
Inca 

SUPLENT I                                      
Miquel Santandreu 
Bestard, FELIB 

        

COMISSIÓ ASSESORA 
ESTADÍSTICA 

TITULAR I                                       
Julio Martínez 
Galiano, regidor 
Palma 

SUPLENT I                                  
Miquel Santandreu 
Bestard, FELIB 

TITULAR II                               
Sebastiana Sureda 
Rosselló, regidora 
Manacor 

SUPLENT II                                  
Pedro Bofill 
Contreras, FELIB 

    

CONSEJO DE 
EMPADRONAMIENTO 

TITULAR I                                      
Miquel Santandreu 
Bestard, FELIB 

SUPLENT I                                   
Xisca Vich Llabrés, 
FELIB 

TITULAR II                                    
Pedro Bofill 
Contreras, FELIB 

SUPLENT II                                        
Mª Fàtima Lladó Mas,  
FELIB 

    

PLE COMISSIÓ MEDI 
AMBIENT 

TITULAR I                                      
Antoni Pastor  
Cabrer, batle 
Manacor 

SUPLENT I                              
Bartomeu Jover 
Sánchez, batle 
Estellencs 

SUPLENT II                                   
Miquel Santandreu 
Bestard, FELIB 

      

SUBCOMITÈ 
AUTORITZACIONS 
AMBIENTALS 
INTEGRADES 

TITULAR I                                       
Joan Carles Verd 
Cirer, batle 
Sencelles 

SUPLENT I                      
Pedro Bofill 
Contreras, FELIB 

SUPLENT II                                   
Miquel Santandreu 
Bestard, FELIB 

      

SUBCOMITÈ 
AVALUACIONS 
IMPACTE AMBIENTAL 

TITULAR I                                       
Joan Carles Verd 
Cirer, batle 
Sencelles 

SUPLENT I                                       
Pedro Bofill 
Contreras, FELIB 

SUPLENT II                                   
Miquel Santandreu 
Bestard, FELIB 

      

SUBCOMITÉ 
AVALUACIONS 
AMBIENTALS 
ESTRATÈGIQUES 

TITULAR I                                 
Joan Carles Verd 
Cirer, batle 
Sencelles 

SUPLENT I                                       
Pedro Bofill 
Contreras, FELIB 

SUPLENT II                                   
Miquel Santandreu 
Bestard, FELIB 

      

CONSERVATORI 
SUPERIOR 

TITULAR I                                       
Joan Rotger Seguí, 
batle Selva 

SUPLENT I                                     
Lidia Pérez 
Martínez, regidora 
Sa Pobla 

        

CONSELL RECTOR 
INSTITUT BALEAR DE 
LA DONA 

TITULAR I                                 
Margalida Rosselló 
Riera, regidora 
Estellencs 

SUPLENT I                                       
Miquel Santandreu 
Bestard, FELIB 

TITULAR II                                      
Carmen Moyà Riera, 
regidora Maó 

SUPLENT II                                   
Pedro Bofill 
Contreras, FELIB 

TITULAR III                                 
Josefa González 
Jiménez, regidora 
Lloseta 

SUPLENT III                                       
Mª Fàtima Lladó Mas, 
FELIB 

 



CONSELL EXECUTIU ORDINARI 
 Palma, 14 d’octubre de 2011 

 (Acta aprovada dia 07/11/2011) 

 11 

 

La senyora Fàtima Lladó, responsable del departament econòmic de la FELIB, 

comenta que des de la Federació s’abonen unes indemnitzacions  per assistència  tant 

a les comissions externes com a les reunions dels òrgans directius de la federació.  

Informa que l’import que s’aplica és de 60 euros per assistència, amb una retenció del 

15 per cent de IRPF. S’acorda no augmentar aquesta retribució.  

La senyora Lladó reparteix a cada membre un full on es sol·liciten les dades 

necessàries per fer els ingressos que pertoquin de forma trimestral. Recalca que per 

confirmar l’assistència, als òrgans de la FELIB basta amb firmar el full d’assistència, 

però que per confirmar l’assistència als òrgans col·legiats externs a la FELIB, caldrà 

emplenar una fitxa model on s’haurà de fer un breu resum de tot el que s’ha exposat a 

la reunió. S’enviarà a tots els membres una fitxa model a emplenar en cas d’assistir a 

alguna comissió externa. També informa als batles i batlesses de les illes menors, que 

la FELIB es fa càrrec de les despeses de desplaçament sempre hi quan aquestes 

factures vagin a nom de la Federació. 

 

5. PROPOSTA D’ACORD A PETICIÓ DE L’AJUNTAMENT DE BA NYALBUFAR: 

El senyor Santandreu informa que des de l’ajuntament de Banyalbufar es sol·licita a la 

FELIB que es pronunciï exigint al Govern de les Illes Balears i al Ministerio de Medio 

Ambiente, Medio Rural y Marino, que rebutgin, de forma immediata, qualsevol mena de 

projecte d’extracció d’arena del fons marí d’enfront del terme municipal de Banyalbufar 

per evitar perjudicis als ecosistemes marins de les nostres aigües. Alhora que estudiar i 

portar endavant qualsevol iniciativa que garanteixi la protecció de manera irreversible 

del fons marí de la Serra, ja sia a través de la promoció d’àrees LIC al litoral o de la 

seva integració dins l’àmbit d’altres figures de protecció.  

Pren la paraula el senyor Mateu Ferrà i comenta que s’ha de protegir al màxim el nostre 

territori, a més quan existeixen informes tant del Ministeri, del departament de Costes 

com de la conselleria de Medi Ambient de les Illes Balears, que desaconsellen que es 

realitzin aquest tipus d’extraccions. Els assistents s’assabenten i manifesten la seva 

conformitat d’aprovar la proposta. 

 

6. ASSUMPTES A TRÀMIT 

Pren la paraula el senyor Santandreu i explica que arrel de tot lo exposat anteriorment 

en quan al finançament municipal, i després de tot un seguit d’intervencions, s’acorda 

que el proper consell executiu es realitzarà dia 3 de novembre a les 10.30 hores, i que 

des de la FELIB es demanaran propostes d’actuacions comuns a tots els ajuntaments 

encaminades a reduir les despeses dels consistoris. Aquestes propostes es tractaran 
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primer al consell executiu arribant a un acord d’actuació i després s’exposaran davant 

una assemblea general extraordinària. Explica que la finalitat es aconseguir una ruta de 

treball conjunta amb tots els ajuntaments de les Illes Balears. S’acorda per unanimitat.  

El senyor Martínez  comenta que el fet de que el Govern Central no hagi prorrogat els 

pressupostos planteja un problema en quan als ingressos de participació de tributs de 

l’Estat del proper any, i les modificacions que s’han de realitzar al capítol de personal. El 

president informa que s’enviarà una carta a la Federación Española de Municipios y 

Provincias sol·licitant que aquest tema es tracti a la propera reunió.  

 

El senyor Santandreu exposa que han arribat a la Federació dos escrits, un de 

l’ajuntament de Consell i l’altre de l’ajuntament de Santa Margalida, on sol·liciten a la 

FELIB que demani una reunió urgent amb el Conseller d’Administracions Públiques per 

què doni les explicacions pertinents en quan al Fons de Cooperació Municipal. S’acorda 

que amb la presència d’avui de la senyora Riera, Directora General de Funció Pública, 

Administració Pública i Qualitat dels Serveis del Govern de les Illes Balears i del senyor 

Costa, Director General de Pressuposts i Finançament del Govern, la sol·licitud està 

executada.  

El senyor Santandreu reparteix un escrit del senyor Francisco Ametller, batle d’Es 

Mercadal, on exposa la preocupació i desacord a la decisió unilateral del Govern de la 

CAIB de no liquidar aquest any el 75% del fons de cooperació municipal 2011.  Els 

assistents s’assabenten 

.  

PRECS I PREGUNTES 

El president demana als assistents quin dia de la setmana seria el millor per realitzar 

les reunions de la FELIB. Després de diverses intervencions s’acorda que les reunions 

es realitzaran els divendres, sempre intentant que no coincideixi amb el darrer 

divendres de cada mes, sobre les 10.30 hores.  

Sense més assumptes a tractar, el president dóna per finalitzada la reunió del 

Consell Executiu. 

 

 

El secretari general    Vist i plau 

                                                                El president
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